
認可醫療專業團體系列 
Accredited Healthcare Professional Body Series

The Accredited Registers Scheme for 
Healthcare Professions (AR Scheme) 
accredits eligible professional organisations of healthcare professions 
currently not subject to statutory registration with a view to ensuring 
the governance of the professional bodies, professional competency of 
healthcare personnel, and providing more information for the public to 
make informed decisions when choosing healthcare service providers. 

Under the principle of “One Profession, One Professional Body, One 
Register”, the Hong Kong Institute of Audiologists (HKIA) has 
been authorised by the Department of Health as the accredited 
healthcare professional body responsible for administering the 
register of audiologists. 

The HKIA is permitted to use the Accreditation Mark on its website and 
Certificates of Registration issued to its members. Members of the    
HKIA can use the title "Audiologist in Accredited Register" on their 
name cards for easy identification by the public.

認可醫療專業註冊計劃
為現時毋須進行法定註冊的合資格醫療專業團體提供

認證，以確保專業團體的管治水平及醫療人員的專業

水平，並為市民提供更多資訊，協助他們在選擇醫療

服務提供者時作出決定。

在「一個專業、一個專業團體、一份名冊」的原則

下，香港聽力學家公會獲衞生署授權為認可醫療專

業團體，負責管理聽力學家名冊。

香港聽力學家公會獲准於其網頁及簽發予會員的註

冊證明書上使用「認可標誌」。其會員亦可在名片上

使用「認可名冊聽力學家」的名銜，讓公眾容易識

別。

www.ars.gov.hk

留意「認可標誌」
智選醫療服務提供者
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教育心理學家
Educational Psychologists
聽力學家
Audiologists

成為「認可名冊聽力學家」 
Becoming “Audiologist in Accredited 
Register”

維護本地公眾接受
聽力學服務時的利益

to safeguard the public interests 
in accessing audiology 
services in Hong Kong

管理本港認可
聽力學家名冊

to manage the register 
of accredited audiologists 

in Hong Kong

促進認可聽力學家的
專業水平及操守
to promote adequate 

standards of professional 
practice and conduct 

among accredited 
audiologists

香港聽力學家公會

的職責：
The functions of

HKIA are:
香港聽力學家公會於2018年3月成立，以提升本

港聽力學家的專業水平，確保公眾能獲得由合資格聽力學家提

供的聽力評估及復康服務。

公立醫院、私家醫院、聽力診所及部分非牟利組織均有提供聽

力學服務。市民如需尋求聽力服務的資訊，可向醫生或香港聽

力學家公會查詢。

Hong Kong Institute of Audiologists (HKIA)
was established in March 2018 to enhance professional 
standards of audiologists in Hong Kong. HKIA ensures that the 
public could have access to audiological assessment and 
rehabilitation services provided by qualified audiologists. 

Audiology services are available at public and private hospitals, 
hearing clinics and certain voluntary organisations.  Please 
consult a medical practitioner or HKIA for information on 
audiology services.

聽力學是有關聽力系統的學科，包括聽覺及平衡功能。

其專業範圍涵蓋聽力、平衡與其他相關系統的障礙，及

預防、確認、評估、與聽力復康治療。聽力學服務包

括聽力檢查、保護聽覺的公眾教育、平衡功能及耳鳴

評估和復康治療，以及助聽儀器驗配等。

聽力學家普遍持有聽力學的碩士或博士學位，並具

備相關臨床經驗，憑其專業知識，為不同年齡人士，包括

嬰兒、兒童、成年人及長者，提供聽力學服務。

Audiology is the study of the auditory system, including the
hearing and balance functions. It covers auditory function, balance 
and other related systems, as well as the prevention, identification, 
assessment and rehabilitation of hearing. Audiology services include 
hearing test, public education on hearing protection, assessment and 
rehabilitation of balance functions and tinnitus, prescription and 
fitting of hearing assistive devices, etc.

Audiologists in general have a Master’s or Doctoral degree in
the field of audiology with relevant clinical training, providing 
audiology services for persons of all ages including infants, children, 
adults and elderly with their expertise.

聽力學家名冊會員須持有認可專上學院頒授具臨床訓練

的聽力學碩士或以上學位，課程內容須與訂明的知識體

系相符。

聽力學家名冊會員亦須提供文件以證明︰

・已完成聽力學臨床實習；或

・已通過聽力學臨床能力考核；或

・於獲取認可聽力學碩士或以上學位的地區，獲相關海外

監管機構授予聽力學認可執業資格。

Registrant must hold a Master’s degree or above in audiology, 
with clinical training included, awarded by a recognised tertiary 
institution, with elements consistent with the Body of 
Knowledge as stated.

Registrant must also provide documentary evidence of:

・having satisfactorily completed supervised clinical practicum
in audiology; or

・having passed an examination on clinical competence of
audiology practice; or

・having been granted the right of audiology practice by a
governing body of audiology service in the jurisdiction, in
which a recognised Master’s degree or above in audiology
was obtained outside Hong Kong.
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